
Finance

Agenda Group Chapter/Group JAPANESE

1 Kanto 学生と繋がって活動していきたい

1 Kanto 学生に向けても予算を使いたい

1 Kanto 現システムでは試してないから、わからない

1 Kanto 申請制にしてほしい

1 Kanto 活動の総量に合わせた予算案

1 Hokuriku 貢献より楽しめる活動ができるか

1 Hokuriku BBQを軸に広めたい（ワールドBBQ）

1 Hokuriku
事前申請だけだと足りない、補正良さのような仕組みがあれ
ばいい

1 Chubu 活動ができてない、熱量がない

1 Chubu マッチングでモチベーションがあがる

1 Chubu お互いを紹介し会える動画、プラットフォーム

1 Chubu 以前のように一定額ある方が嬉しい

1 Chubu 活動に相乗りしあえる形

1 Chubu 半額は定額、もう半分は熱量でとりにいく

1 Singapore コストシェアで実現できている

1 Singapore 予算はあまり使っていない

1 Taiwan お金なくて熱量が出ない

2 Fukuoka

頑張っているチャプターが認められる仕組みにしてほしい（定
量的な客観的な指標が理想だが母数が多い関東チャプター
などからみると小さいチャプターが不利、ボードとチャプターで
面談をした上で、お互いが納得して予算を決めたい、福岡でメ
ディアを立ち上げて頑張っている校友をPRしている、メディア
管理費やサーバ費用など従来にない予算が発生している）

2 Kids school
コロナ前はオフラインだが、コロナ後はオンラインイベントが多く
費用はそこまでかかっていない。予算を経験豊富なゲストを
呼ぶなど、そちらへ使えるようにしたい

2 Kumamoto

熊本の校友が繋がっていくようにしたい。 特に今は従来の固
定メンバーで盛り上がる組織ではなく、新しいメンバーなどを繋
ぎたい。コンテンツの魅力で人を集めるようにしたい。予算の
使い方については、何度も来る人が補助を何度も受け取れる
のではなく、 校友１名に対して、年間補助が受け取れる上限
が決まっている方がベターだと思う。

3 Malaysia Didn’t have any events during Covid

3 Malaysia Before had collaborations with Singapore chapter

3 Malaysia
Would like to conduct welcoming sessions for new

members

3 Malaysia
Considering activities mainly related to Connecting

people, family gatherings,     (more fun activities)

3 Malaysia

Challenges : Budget because some are expats from

Japan and they have financial power compared to the

locals.

3 Kanto Didn’t conduct any activity during Covid.

3 Kanto
Planning/want to  a collaboration event in spring. (with

chuubu or Kyushu chapters)

3 Kanto Interested in career related activities.

3 Europe

Past events: Women in tech activity, UN career

coaching activity, Change makers,  Barcelona

event(upcoming).

3 Europe
Interested in activities that would create values for both

current and past alumni.

3 Europe
Want to have a financial plan(support) rather than

volunteering based all the time.

3 Europe

Would like to understand the budget in advance and

allocation indications.(career coaching, inspiring

activities)

3 Europe Consider to invite external speakers in future with a fee.

(1)APU2030 VISIONを受けて、チャプター/グループの
目的ややりたい事。Based on the “APU 2030
VISION”, what is the purpose of the chapter/group
and what do you want to do?
(2)(1)を踏まえて、チャプター/グループとして、どのよ
うなことに予算を使いたいか。Based on (1), how do
you want to use the budget as a chapter/group?
(3)2022年度の予算割についての具体的なアイデア
（ボードに一任するかどうか）。Please give us specific
ideas for budget allocation of FY2022. (Whether to
leave it up to the boardteam or not)



4 Kansai

for our events, sometimes we want to pay fee to a

designer or consulting to make a more unique evet,

hope our budget can cover this

If corona situation got better, we can restart planning

jumbo party

But I don’t think we need to provide incentive to

participants

4 Thailand

We did an online event last Oct with quizzes too and

live videos for 2 hours, 70-80 ppl joined and it was quite

successful. I think we can figure out more ways to do

online events to save money

4 APUREN

Save money for the future and reduce budget is

important. Also we should not only spend on graduates,

need to think of ways to support current students as

well

4 Latin America
After corona passes, want to plan some offline event,

and we will need transportation fee support on that

5 Bangladesh

as our alumni are already forming families, if only APU

alumni is covered, it is not easy to apply for budget,

thus, all the chapter activities so far are paid by

ourselves, and we never actually utilize it.We are ok to

follow the finance rules of Alumni.

5 Indonesia

we are holding sports event, (badminton), those events,

normally alumni pay themselves. (only about 100 yen

since in Indonesia to play badminton together), thus, we

are ok, too.Good to have support if we want to have

large alumni gathering after COVID-19 settled

more.Online is difficult to get participants. Indonesian

prefer offline event.

5 Europe

online went so well, normally, small coffee chat 10-30

people join, women in tech event, it was 100-150

people joined, it was a great success.For Europe,

lockdown was severe and people actually really missing

communicating with people outside the office. Thus

APU alumni coffee chat was great opportunities.Even

after COVID-19, we will still continue, as a lot of us are

foreigners in Europe, we have visa issues if we want to

hold physical event. Thus, we will continue hybrid.

6
Change maker award などの好事例（全体でやった方がいい
ような案件を）を他の校友会と一緒に展開したい。そのような
催しにお金を使いたい

6
ズームイベントなどのオンライン会議で、プロのファシリテー
ターを雇い予算を使いたい。

6
オフィシャルなズームアカウントの提供※既にあることを回答
済※

6
予算に関しては、年間の支出予算を各チャプターに提出させ
て、必要な予算を各チャプター毎に決めていく方が良いので
は？

6
校友会オフィシャルのYouTubeアカウントを１つ作って校友を
紹介する。キャシュポイントの一つとしても活用する。

(1)APU2030 VISIONを受けて、チャプター/グループの
目的ややりたい事。Based on the “APU 2030
VISION”, what is the purpose of the chapter/group
and what do you want to do?
(2)(1)を踏まえて、チャプター/グループとして、どのよ
うなことに予算を使いたいか。Based on (1), how do
you want to use the budget as a chapter/group?
(3)2022年度の予算割についての具体的なアイデア
（ボードに一任するかどうか）。Please give us specific
ideas for budget allocation of FY2022. (Whether to
leave it up to the boardteam or not)


